
Referat for møde i Østerbroskolens skolebestyrelse 11-09-2023  
  
Østerbroskolen - Personalerum, kl. 16.30-19.00 
 

Afbud: Perter  
  
Tid  Hvad  Hvordan  

16.30  Dagsorden  Til 

godkendelse  

16.35  Velkommen til de nye elevrødder 
Præsentation af skolebestyrelsesmedlemmer og skolebestyrelsens arbejde 
 
Velkommen til Jana 8A og Jakob 9C, som netop er valgt som hhv. formand og 

næstformand i Østerbroskolens elevråd.  
- Herunder intro til rammer og forventninger for elevrepræsentanter og 

præsentation af Skolebestyrelsens øvrige medlemmer  

Orientering 
samt 
drøftelse 

16.50  Nyt fra elevrådet 
 

Elevrådet har haft fokus på følgende:  
 
Drøftelser omkring 9. klassernes sidste skoledag  

- Før eller efter eksamenerne? Forslaget her fra, er at den placeres sidste 
uge op til sommerferien. 

- Spørgsmålet tages om i det kommunale fælles elevråd  
 

Kan man bruge hallen i pauserne? Elever har lavet et skriv med argumenter for 
hvorfor det er en god idé. Elevrådet arbejder videre med at beskrive hvordan de 
tænker det kunne fungere i praksis.  
 
Tanker om hvordan elevrådet kan være med til at udbrede og tydeliggøre 
Østerbroskolens ordensregler i den samlede elevgruppe.  
 

Orientering 

17.00  Orientering fra ledelsen 
 

Indsat fra bilag: Orientering fra ledelsen: 
 

Redegørelse vedr. Parallelsamfundsproblematikker 

 
Vi har nu haft vores første styregruppemøde med konsulenterne fra STUK. Dette 
resulterede i nedsættelse af to arbejdsgrupper, hvor fokus vil komme til at være på 
henholdsvis sprogudvikling og forældresamarbejde. 
Styregruppen består af to konsulenter fra STUK, ledelsen på Østerbroskolen og 
centerchef og leder af folkeskoleområdet i forvaltningen samt en konsulent fra 

forvaltningen. 
Arbejdsgrupperne består af en konsulent fra STUK i hver af grupperne, ledelse og 
medarbejdere fra skolen. 
   
Friheden 
 
Der er styregruppemøde fredag 15/9-2023, hvor det forventes, at ETN Arkitekterne 

forventes af fremlægge det endelige oplæg til Friheden og en plan for 
iværksættelse af arbejdet med området. 
 
Vandskade 
 
Vi har haft vandskade i hallen, hvilket betyder, at hallen i en periode ikke kunne 
benyttes. Vandet kom fra regnvand og trængte ind i bygningen via indvendige, 

Orientering 
samt 
uddybning 



underdimensionerede nedløbsrør. Vandet trængte via redskabsrum ud på halgulvet, 
som på et stort område har fået fugt skader. 
Gulvet er blev tilset af taksatorer, og det skal yderligere vurderes af tømrer, for at 
få overblik over gulvet kan høvles, eller om det skal skiftes. 

Der skulle efter den faglige vurdering ikke være sundhedsfare ved at være i hallen, 
hvorfor eleverne igen kan være der. Vi har indført krav om indendørs 
gymnastiksko, da gulvet flere stede er ujævnt. 
  
Indskrivning til børnehaveklasse 
 
Indskrivningen til børnehaveklasse for kommende skoleår løber af stablen i 

november måned og for at rette fokus mod Østerbroskolen har vi inviteret 
kommende elevers forældre til åbent hus 5/10-23 kl. 17.00. 
Plakater om arrangementet er hængt op i distriktsbørnehaver og langt på 
Facebook. 
Vi glæder os meget til dagen og ser frem til at se så mange forældre som mulig. 
 

_______________________________ 

 
Tallene for kommende skoleår, viser at vi kan forvente ca. 15 færre distriktsbørn 
end vi har haft i år og ca. 20 færre end vi forventer i 25/26. Så et lille dyk i antallet 
af distriktsbørn i kommende skoleår.  
 

17.15 Årsberetning 
Årsberetningen drøftes og det besluttes, hvornår den fremlægges for forældre 
 

Se bilag: 230901 - Østerbroskolen Årsberetning for skoleåret 22-23 
 

Skolebestyrelsens input til formen: 

- Den samlede årsberetning bør gøres med tilgængelig og mindre tung at 
læse. 

- Der bør laves en mindre sammenfatning af de væsentligste pointer, der kan 
bruges som supplement til den samlede årsberetning.  

- Afsnit om ’Elever’ og ’Skolebestyrelse’ placeres som noget af det første, 
mens skolens virksomhed og statistikker placeres sidst i dokumentet  

 

Input ift. indhold:  
- Der bør tilføjes at der er arbejdet på at etablerer skolebod  
- Der bør tilføjes at understøttende undervisning er omlagt til 2-lærerordning  

 
Årsberetningen fremlægges for forældre, umiddelbart efter næste bestyrelsesmøde, 
mandag d. 9. oktober kl. 19.00 

Drøftelse 
samt 
beslutning 

17.30 Skolebod 
De fysiske forhold for skoleboden besigtiges og det drøftes efterfølgende, hvilket 
sortimentet der skal/ kan være. 
 
Opstart: Efter efterårsferien 

Placering: Ved madkundskabs-lokalet  
Åbningstider: Som udgangspunkt i 10-pausen 
Sortiment: Supplement til madpakken. Vare der ikke kræver tilberedning.  
 
F.eks.: Frugtstænger, Myslibarer, Juice, Ostehaps, Snack-salami, 

Yoghurt/drikkeyoghurt, Croissanter/boller (pakket ind), Kakao   
 

Der undersøges i mellemtiden yderligere mulighed for at få leveret tilberedt mad 
udefra.  

Orientering 
samt 
drøftelse 

18.00 Pause  

18.10 Sikre skoleveje (Christa) 

 

Drøftelse 

samt evt. 
beslutning 



Der har tidligere været arbejdet for en mere sikker skolevej til og fra 
Østerbroskolen (herunder etablering af cykelsti, bedre overgange mm.). Der er 
mange forbedringsforslag der ikke er blevet realiseret.  
 

Skolebestyrelsen ønsker at genoptage arbejdet med at sætte fokus på at sikre 
skolevejen. Skolebestyrelsen udformer et oplæg med henblik på at (gen)skabe en 
politisk opmærksomhed på problematikken.  
 

18.40 Forældremøder 

Hvad er der kommet med tilbage? Reaktioner fra forældremøderne. 

Forslag om deltagelse fra 0. til 3. klasse og så ved behov over de klassetrin (Jesper) 
 
Spørgsmål til mobil-politik i SFO2 
Der er planlagt en forsøgsordning, hvor SFO2 bliver mobilfri, på lige fod med SFO1 og 
resten af skolen.   
 

Drøftelse evt. 

beslutning 

18.50 Evt. 
 
Forslag om at skolebestyrelsen fremadrettet kun deltager med faste 
repræsentanter på forældremøderne til og med 4. årgang.  
 
Fra og med 5. årgang kan man f.eks. erstattes besøget med et skriftligt ”produkt” 

og muligheden for at invitere et bestyrelsesmedlem til forældremødet hvis det 
ønskes i forældregruppen.  
 
Forslaget er lagt til videre drøftelse og bliver således et punkt ved næste 
bestyrelsesmøde.  
 
 

 

   

   

  
 


